

សំណួរដែលគេសួរជារៀងៗ របាយការណ៍សិស្សម្នាក់ៗ

NAPLAN

2021

NAPLAN គឺជាការធ្វើតេស្តថ្នាក់ជាតិដើម្បីវាយតម្លៃចំណេះដឹងក្នុងវិស័យអាននិងសរសេរ និងវិស័យគិតលេខ សម្រាប់សិស្សឆ្នាំទី៣, ៥, ៧ និង ៩ ដែលធ្វើឡើងនៅខែឧសភារៀងរាល់ឆ្នាំ។ ជំនាញក្នុងការអាននិងសរសេរហើយនិងក្នុងការគិតលេខ ជាមូលដ្ឋានយ៉ាងសំខាន់សម្រាប់ការសិក្សា គ្រប់វិស័យ។ NAPLAN គឺជាការវាយតម្លៃថ្នាក់ជាតិមួយកត់ដែលកុមារអូស្ត្រាលីគ្រប់រូបអាចធ្វើ។ សំណួរទាំងពួងសួរអំពីចំណេះដឹងដែល ផ្សារភ្ជាប់ទៅនឹងកម្មវិធីសិក្សាអូស្ត្រាលី ៖ ភាសាអង់គ្លេស និងគណិតវិទ្យា

លទ្ធផលពី NAPLAN អនុញ្ញាតឱ្យមាតាបិតា/អ្នកថែទាំ និងគ្រូបង្ហាត់ ឃើញថាសិស្សមានការលូតលាស់យ៉ាងណាក្នុងវិស័យអាននិងសរសេរ ហើយនិងវិស័យគិតលេខពីមួយឆ្នាំទៅមួយឆ្នាំ - សម្រាប់សិស្សនីមួយៗ ក្នុងរង្វង់សាលារបស់ខ្លួនហើយនិងប្រៀបធៀបទៅនឹងស្តង់ដារជាតិ។

ការធ្វើតេស្ត NAPLAN ជាផ្នែកមួយនៃកម្មវិធីវាយតម្លៃនិងវាយការណ៍ តែមិនជំនួសការវាយតម្លៃយ៉ាងពេញលេញនិងជាប្រចាំលើសមត្ថភាព របស់សិស្សនីមួយៗ ដែលធ្វើឡើងដោយគ្រូឡើយ។ គ្រូរបស់កូនអ្នក មើលដឹងច្បាស់ជាងគេការលូតលាស់របស់កូនអ្នកក្នុងការសិក្សារបស់គេ។ ផ្តល់ ជាមួយនិងរបាយការណ៍វាយតម្លៃដទៃទៀតរបស់សាលា គេអាចប្រើរបាយការណ៍របស់ NAPLAN ដើម្បីពិភាក្សាលើចំណុចខ្លាំងនិងចំណុចដែល ត្រូវកែលំអរបស់កូនអ្នក ជាមួយនិងគ្រូរបស់គេ។

តើនៅពេលណាខ្ញុំនឹងទទួលបាន របាយការណ៍ NAPLAN របស់កូនខ្ញុំ ហើយតើ វានឹងប្រាប់ខ្ញុំឱ្យដឹងអ្វីខ្លះ ?

ប្រសិនបើអ្នកជាមាតាបិតា/អ្នកថែទាំ របស់សិស្សដែលបានធ្វើតេស្ត NAPLAN ក្នុងខែឧសភាឆ្នាំនេះ សាលារបស់កូនអ្នកនឹងផ្តល់ជូន អ្នកនូវរបាយការណ៍ផ្ទាល់ខ្លួនអំពីលទ្ធផលរបស់កូនអ្នក។

អ្នកអាចរំពឹងទុកថា អ្នកត្រូវទទួលបានរបាយការណ៍ NAPLAN របស់កូន អ្នកចាប់ពីខែសីហាទៅ នៅពេលដែលអាជ្ញាធររដ្ឋឬដែនដី (www.nap.edu.au/taa) បានប្រគល់របាយការណ៍ផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ សិស្សនុសិស្សទៅសាលារួច។

អ្នកនឹងឃើញកំនួនសញ្ញារង្វាស់(ឬក៏ប៉ាន់ប៉ាន់) ចំនួនប្រាំដែល បង្ហាញលទ្ធផល NAPLAN របស់កូនអ្នកសម្រាប់ការអាន សរសេរ ប្រកបពាក្យ វេយ្យាករណ៍&ការប្រើវិញ្ញយុត្ត ហើយនិងការគិតលេខ។

លទ្ធផលនៃការវាយតម្លៃលើការអាននិងសរសេរ ហើយនិងការ គិតលេខសម្រាប់ឆ្នាំទី៣, ៥, ៧ និង ៩ នឹងត្រូវបានវាយការណ៍ដែល មានរង្វាស់ជាបន្តៗចាប់ពីបន្ទុះទី១ដល់បន្ទុះទី១០។ រង្វាស់នេះកំណត់ ឱ្យកំរិតដែលកើនកាន់តែខ្ពស់ទៅរបស់ចំណេះ ការយល់ និងជំនាញ ដែលសម្រាប់បានបង្ហាញឱ្យឃើញក្នុងពេលវាយតម្លៃ។

តើការផ្តល់ NAPLAN នៅសាលាទាំងឡាយ ធ្វើឡើងដោយវិធីណា ?

NAPLAN កំពុងតែប្តូរទៅធ្វើតាមអនឡាញវិញ ដោយមានបំណង ឱ្យគ្រប់សាលាទាំងអស់ប្តូរពីការធ្វើតេស្តដោយប្រើក្រដាស ទៅជាអន ឡាញឱ្យអស់ត្រឹមឆ្នាំ២០២២។

នេះគឺមានន័យថា ក្នុងខែឧសភាឆ្នាំ២០២១ សិស្សខ្លះធ្វើតេស្តដោយប្រើ ក្រដាស ហើយខ្លះទៀតធ្វើតាមអនឡាញ។

NAPLAN តាមអនឡាញ ធ្វើឱ្យមានការវាយតម្លៃបានល្អជាង លទ្ធផល សុក្រិតជាង ហើយធ្វើឱ្យសិស្សមានសមត្ថភាពច្រើនជាង។

តើខ្ញុំមើលរបាយការណ៍របៀបម៉េច ?

នៅខាងក្រោមរូបកប៉ាល់រុករែកនីមួយៗ មានការរៀបរាប់ថាកូន របស់អ្នកបានធ្វើតេស្តតាមអនឡាញឬតាមក្រដាស។ គ្រប់សិស្ស ឆ្នាំទី៣ទាំងអស់ធ្វើតេស្តតាមការសរសេរលើក្រដាស

ទោះបីសិស្សបានធ្វើតេស្តតាមអនឡាញក៏ដោយក្រដាស ក៏ដោយ ៖

- សិស្សនឹងត្រូវបានវាយតម្លៃលើជំនាញនៃការអាននិងសរសេរ និង នៃការគិតលេខដូចគ្នាដែលត្រូវបានបង្រៀនតាមកម្មវិធីសិក្សា។
- លទ្ធផលរបស់សិស្សនឹងបន្តមានការវាស់វែងដោយផ្អែកលើខ្នាត នៃការវាយតម្លៃរបស់ NAPLAN ដូចគ្នា មានន័យថាលទ្ធផល របស់របៀបទាំងពីរ គឺប្រហាក់ប្រហែលគ្នា។

NAPLAN ជាឧបករណ៍មានតម្លៃមួយដែលអាចឱ្យគេឃើញជ្រៅនូវការ ធ្វើបានរបស់សិស្សពីមួយឆ្នាំទៅមួយឆ្នាំ ប៉ុន្តែគេត្រូវបកស្រាយលទ្ធផល របស់សិស្សម្នាក់ៗដោយប្រុងប្រយ័ត្ន ព្រោះវាបញ្ជាក់ការធ្វើបានរបស់ សិស្សនាថ្ងៃធ្វើតេស្ត។

របាយការណ៍របស់សិស្សមានបង្ហាញតែបន្ទុះប្រាំមួយដែលមានន័យ ជាងគេ សម្រាប់ថ្នាក់នីមួយៗ។ របាយការណ៍ថ្នាក់ឆ្នាំទី៣បង្ហាញបន្ទុះ ទី១-៦ ថ្នាក់ឆ្នាំទី៥ បង្ហាញបន្ទុះទី៣-៨ ថ្នាក់ឆ្នាំទី៧បង្ហាញបន្ទុះទី៤-៩ ហើយថ្នាក់ឆ្នាំទី៩បង្ហាញបន្ទុះទី៥-១០។ រូបខ្លីយ៉ាងក្រោមនៅក្នុងរបាយ ការណ៍របស់សិស្សបង្ហាញទំហំរបស់ខ្លឹមសារនៃសិស្សកណ្តាល លទ្ធផល មធ្យមភាគទូទាំងប្រទេស ហើយនិងស្តង់ដារអប្បបរមាសម្រាប់ទូទាំង ប្រទេស សម្រាប់ថ្នាក់នីមួយៗ។ របាយការណ៍ក្នុងរង្វង់និងដៃនីខ្លះ ក៏ មានបង្ហាញមធ្យមភាគប្រចាំសាលានិង/ឬរដ្ឋផងដែរ។ របាយការណ៍ នោះក៏ធ្វើការសង្ខេបអំពីជំនាញដែលសិស្សតែងតែបង្ហាញឱ្យឃើញ នៅក្នុងការវាយតម្លៃក្នុងបន្ទុះនីមួយៗ។

តើ NAPLAN ជួយកូនខ្ញុំដោយវិធីណា ?

NAPLAN ផ្តល់ឱកាសឱ្យសិស្សានុសិស្សបង្ហាញនូវអ្វីដែលពួកគេបានរៀនក្នុងវិស័យអាននិងសរសេរ ហើយនិងវិស័យគិតលេខ។ លទ្ធផលរបស់សិស្សម្នាក់ៗបង្ហាញឱ្យមានភាពច្រើន/អ្នកថែទាំឃើញថា កូនរបស់គាត់ធ្វើបានល្អប៉ុណ្ណាក្នុងការធ្វើតេស្តអាន សរសេរ ប្រកបពាក្យ វេយ្យាករណ៍&ការប្រើវណ្ណយុត្ត ហើយនិងការគិតលេខ។

លទ្ធផលធ្វើបានរបស់កូនអ្នកត្រូវបានប្រៀបធៀបជាមួយលទ្ធផលធ្វើបានរបស់សិស្សដទៃទាំងអស់ គឺមិនមែនតែជាមួយលទ្ធផលធ្វើបានរបស់សិស្សម្នាក់ទេ។ លទ្ធផល NAPLAN អាចជួយមាតាបិតានិងសិស្សក្នុងការពិភាក្សាជាមួយគ្នា អំពីការលូតលាស់របស់សិស្សម្នាក់ៗ។ ដោយសារ NAPLAN តាមដានការលូតលាស់របស់កូនអ្នកក្នុងអំឡុងពេលឆ្នាំៗ ៣, ៥, ៧, និង៩ វាក៏ផ្តល់ព័ត៌មានមិនលំអៀងអំពីការរីកចម្រើននៃចំណេះរបស់សិស្សក្នុងវិស័យអាននិងសរសេរ ហើយនិងវិស័យគិតលេខ។

តើលទ្ធផលនោះនឹងមានឥទ្ធិពលអ្វីដល់អនាគតរបស់កូនខ្ញុំ ?

លទ្ធផល NAPLAN ផ្តល់ព័ត៌មានសំខាន់អំពីជំនាញក្នុងការអាននិងសរសេរ និងការគិតលេខដែលកូនអ្នករៀនតាមរយៈកម្មវិធីសិក្សាធម្មតានៅសាលា។ លទ្ធផលទាំងនេះផ្តល់ជាមួយនិងការវាយតម្លៃដទៃទៀតដែលកូនរបស់អ្នកបានធ្វើនៅសាលា នឹងធ្វើឱ្យមានភាពពេញលេញ។ លទ្ធផលទាំងនេះធ្វើឱ្យអ្នកនិងគ្រូរបស់កូនអ្នកយល់អំពីសមិទ្ធផលនិងការលូតលាស់របស់កូនអ្នកនាសម័យពេលវាយតម្លៃ។ ព័ត៌មាននេះអាចប្រើសម្រាប់ជួយឱ្យកូនរបស់អ្នកធ្វើបានខ្ពស់បំផុតដែលប្រើសមត្ថភាពគ្រប់ទាំងអស់របស់ខ្លួន។

សាលាខ្លះអាចសួររករបាយការណ៍ NAPLAN ថែមទៅលើរបាយការណ៍របស់សាលា ដែលជាផ្នែកមួយនៃបែបបទទទួលយកសិស្សចូលរបស់សាលានោះ។ ការវាយតម្លៃរបស់ NAPLAN មិនមែនរចនាឡើងដើម្បីធ្វើជាតេស្តសម្រាប់ទទួលសិស្សចូលឡើយ។ ទោះជាយ៉ាងណា លទ្ធផលអាចមានប្រយោជន៍សម្រាប់ឱ្យសាលាធ្វើដឹងថា តើសិស្សត្រូវការអ្វីខ្លះ។ ប្រសិនបើអ្នកមានការបារម្ភអ្វី អាជ្ញាធរ ACARA លើកទឹកចិត្តឱ្យអ្នកទៅពិគ្រោះជាមួយសាលាអំពីការបារម្ភទាំងនោះ។

តើ NAPLAN ជួយសាលាខ្ញុំដោយរបៀបណា ?

NAPLAN ជាការវាយតម្លៃម្នាក់ៗតែមួយគត់ដែលកុមារអូស្ត្រាលីធ្វើ។ NAPLAN ជួយ :

- ត្រួតត្រាការសំគាល់ដឹងកាន់តែច្បាស់ នូវសិស្សដែលត្រូវការកិច្ចការពិបាកធ្វើជាមុន ឬដែលត្រូវការជំនួយបន្ថែម។
- សាលាក្នុងការសំគាល់ដឹងចំណុចខ្លាំងនិងចំណុចដែលត្រូវការជំនួយ របស់កម្មវិធីបង្រៀន
- សាលាក្នុងការកំណត់គោលដៅក្នុងវិស័យអាននិងសរសេរ និងក្នុងវិស័យគិតលេខ។

- ប្រព័ន្ធសាលាក្នុងការពិនិត្យឡើងវិញនូវកម្មវិធីនិងជំនួយដែលផ្តល់ឱ្យទៅសាលាទាំងពួង។
- សហគមន៍ក្នុងការមើលនៅក្នុងគេហទំព័រ *My School* នូវលទ្ធផលមធ្យមភាគរបស់សាលា។

NAPLAN ក៏ជួយបន្ថែមដែលធ្វើឱ្យការវាយតម្លៃទៀតរបស់សាលាមានភាពពេញលេញ និងផ្តល់ ទិន្នន័យដែលអាចប្រៀបធៀបគ្នាបានក្នុងទូទាំងប្រទេសដើម្បីជួយរដ្ឋាភិបាលទាំងឡាយក្នុងការវាយតម្លៃឱ្យដឹងថា កម្មវិធីសិក្សាប្រព្រឹត្តទៅបានយ៉ាងណា ហើយនិងតើសិស្សានុសិស្សធ្វើបានដល់ស្តង់ដារដែលសំខាន់ក្នុងវិស័យអាននិងសរសេរ និងវិស័យគិតលេខឬអត់។

តើអ្នកណាទៀតនឹងឃើញលទ្ធផល ?

ក្នុងឆ្នាំនីមួយៗ អាជ្ញាធររដ្ឋបាលទទួលបន្ទុកកិច្ចការធ្វើតេស្ត ផ្តល់ទៅសាលាទាំងពួងនូវលទ្ធផលសម្រាប់សិស្សទាំងអស់ដែលធ្វើតេស្ត NAPLAN ។ សាលាទាំងឡាយត្រូវបានលើកទឹកចិត្តឱ្យប្រើលទ្ធផលទាំងនោះដើម្បីផ្តល់ដំណឹងអំពីផែនការរបស់ខ្លួនក្នុងការធ្វើឱ្យសាលាទាំងមូលបានកាន់តែប្រសើរ។ របាយការណ៍របស់សិស្សម្នាក់ៗ មានការរក្សាភាពសំងាត់។ គ្មានអ្នកណាម្នាក់ក្រៅពីអាជ្ញាធររដ្ឋបាលទទួលបន្ទុកកិច្ចការធ្វើតេស្តប្រចាំមូលដ្ឋានរបស់អ្នក ឬក៏សាលារបស់អ្នកនឹងឃើញរបាយការណ៍របស់កូនអ្នកឡើយ។

លទ្ធផលមធ្យមភាគរបស់សាលាត្រូវបានរាយការណ៍ជាសាធារណៈនៅក្នុង *My School* (www.myschool.edu.au) ។ គេហទំព័រនេះមានធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពដោយបញ្ចូលលទ្ធផលពីឆ្នាំកន្លងទៅ នៅត្រីមាសទីមួយជារៀងរាល់ឆ្នាំ។ *My School* អនុញ្ញាតឱ្យសហគមន៍មើលផ្នែកនានានៃប្រព័ន្ធនិងព័ត៌មានទាំងឡាយរបស់សាលានីមួយៗ ព្រមទាំងដើម្បីធ្វើការប្រៀបធៀបជាមួយសាលាទាំងឡាយដែលមានចំនួនសិស្សស្របៀបគ្នា។ លទ្ធផលផ្ទាល់ខ្លួនរបស់កូនអ្នក មិនមានដាក់នៅក្នុង *My School* ទេ។

ចុះបើលទ្ធផលមិនដូចអ្វីដែលកូនខ្ញុំនិងខ្ញុំរំពឹងទុក ?

តេស្ត NAPLAN ធ្វើការវាយតម្លៃការលូតលាស់ក្នុងវិស័យអាននិងសរសេរ និងវិស័យគិតលេខ។ សិស្សត្រូវបានគេឱ្យដឹងថាលទ្ធផលរបស់គេស្ថិតនៅម្តងក្នុងរង្វង់ពីរនៃការវាយតម្លៃសម្រាប់តេស្តនីមួយៗ។ ទោះបីលទ្ធផល NAPLAN គេអាចធ្វើការប្រៀបធៀបរវាងសិស្សទាំងអស់ក្នុងទូទាំងប្រទេស ហើយនិងរវាងពេលមួយនិងពេលមួយទៀតបាន អ្វីដែលកើតឡើងចំពោះសិស្សនៅថ្ងៃធ្វើតេស្តនោះ អាចមានការប៉ះពាល់ដល់ការធ្វើបានរបស់សិស្សនោះ។

បើអ្នកមានសំនួរ ឬការបារម្ភអ្វីអំពីលទ្ធផល NAPLAN របស់កូនអ្នក អ្នកគួរពិគ្រោះជាមួយគ្រូរបស់កូនអ្នក ដែលគាត់មានការយល់ដឹងច្បាស់ជាងគេអំពីការលូតលាស់របស់កូនអ្នក។

ដើម្បីស្វែងរកព័ត៌មានថែមទៀតអំពី NAPLAN និង/ឬ ការផ្ទេរទៅអនឡាញ សូមចូលទៅ www.nap.edu.au